

May 2024

[CSTM 2024 Saskatoon](#) – Bridging Transfusion Communities

Don't miss the CSTM AGM Breakfast - Saturday May 25th 0730 - Salon CD - Upper Floor

Don't forget to download the DRYFTA application in preparation to the conference!



Conference Registration [here!](#)

Scientific Program [here!](#)

CSTM 2024 Social Events:

- President's Reception Thursday May 23rd, 18h00 - 20h00, at Remai Modern Gallery (registration required)
- Fun Run 5K: more information to come.
- CSTM Posters viewing Friday May 24th, 17h00 – 18h00
- Exhibitor's Reception Friday May 24th, 17h30 - 19h30 (Registration required)

Check out [local attractions](#) and [events](#) happening around the conference!

BEST Collaborative Survey on IgA Deficiency:

IgA deficiency and blood component management for patients who experienced an allergic transfusion reaction that may involve IgA/anti-IgA interactions are not yet well documented. With this survey, we aim to reach a large number of participants from different countries in order to improve our current knowledge of transfusion reactions in IgA-deficient patients and the availability of IgA-deficient blood components. Your participation and help in encouraging your colleagues to [complete the survey](#) will have a significant impact.

CSA Z902 – Blood and blood components: Draft document for public review

CSA Group is pleased to announce the completion of the draft standard, CSA Z902 – Blood and blood components. The draft document is now available for public review:

- English <https://publicreview.csa.ca/Home/Details/5228>
- French <https://publicreview.csa.ca/Home/Details/5229>

CSA Group invites you and your organization to view the draft document and welcomes your comments.



“Save the date” for CSTM Summer Virtual Education Day: IUT Edition

CSTM is excited to host its summer virtual event of 2024, focusing on Intra-Uterine Transfusion. The event will be held **on July 17th, 2024, from 12:00 - 14:30 ET** and once again offered simultaneously in both English and French. Open to anyone - you do not need to be a CSTM member to attend.

Save the date for upcoming events:

1-3 May, Victoria: [CTTC 2024 annual meeting](#)

1 May, Virtual: Center for Blood Research Series: [Keeping up with the TEMPO in the omics era](#)

7 May, Virtual: LearnTransfusion Seminar: [Topic teaching-Albumin use](#)

14 May, Virtual: LearnTransfusion Seminar: [Canadian Armed Forces blood programme](#)

16 May, Virtual: [British Columbia Transfusion Medicine Rounds](#)

29 May-1 June, Vancouver: [ISCT 2024 Conference](#)

4 June, Virtual: LearnTransfusion Seminar: [HLA nightmare cases](#)

10-16 June, Virtual, (French only) : [Semaine de la sécurité transfusionnelle APCSTQ](#)

21-23 June, St-John's : [LABCON conference](#)

Check it out: The [CSTM Careers page](#) for any current job postings. Interested in posting a job? Contact [webmaster](#)

CSTM blogs: Coming in May, [blogs](#) about the conference run up, including Countdown to CSTM - Canadian Blood Services and as well as the Transfusion Safety Network!

The CSTM is grateful for the financial support of our 2024 annual conference sponsors:

		Platinum Sponsors		
		Biotherapies for Life®		
Silver Sponsors		Partners		
				
Bronze Sponsors				
				

mai 2024

SCMT 2024 Saskatoon – Créer des ponts entre les communautés transfusionnelles

Ne manquez pas le petit-déjeuner de l'Assemblée générale annuelle de la SCMT - Samedi 25 mai, 7h30 - Salon CD - Étage supérieur!

N'oubliez pas de télécharger l'application Dryfta pour vous préparer à la conférence !



Inscription à la conférence [ici](#)! Programme scientifique [ici](#)!

Activités sociales SCMT 2024:

- Réception du Président le 23 mai, 18h00 - 20h00, au Remai Modern Gallery (Inscription requise)
- Course 5 Km: Plus d'information à venir.
- Présentation des affiches scientifique le vendredi 24 mai, 17h00 – 18h00
- Réception des exposants le vendredi 24 mai, 17h30 - 19h30 (Inscription requise)

Jetez un coup d'œil aux [attractions locales](#) et [aux événements](#) qui se déroulent à proximité de la conférence !

Sondage sur la déficience en IgA de la *BEST Collaborative*:

Le déficit en IgA et la prise en charge des produits sanguins chez les patients présentant une réaction allergique transfusionnelle pouvant impliquer une réaction IgA/anti-IgA ne sont pas encore bien documentés. À l'aide de ce sondage, nous visons à atteindre un grand nombre de participants de différents pays afin d'améliorer nos connaissances actuelles sur les réactions transfusionnelles chez les patients déficients en IgA et la disponibilité des produits sanguins déficients en IgA. Votre participation et votre aide afin d'encourager vos collègues à [répondre au sondage](#) est grandement appréciée !

CSA Z902 – Sang et composants sanguins : Ébauche du document pour consultation

Le groupe CSA est heureux d'annoncer la nouvelle édition de la norme CSA Z902 – Sang et composants sanguins. La version préliminaire est disponible pour consultation:

- Anglais: <https://publicreview.csa.ca/Home/Details/5228>
- Français: <https://publicreview.csa.ca/Home/Details/5229>

Le Groupe CSA vous invite à consulter la version préliminaire et à formuler vos commentaires.



“Réservez la date” pour la Journée éducative virtuelle de l’été de la SCMT : Édition TIU

La SCMT est heureuse d’organiser son événement virtuel de l’été 2024, axé sur la transfusion intra-utérine. L’événement aura lieu le **17 juillet 2024, de 12h00 à 14h30** HE et sera à nouveau offert simultanément en anglais et en français. Ouvert à tous - il n’est pas nécessaire d’être membre de la SCMT pour y assister.

Réservez la date des événements éducatifs suivants:

1-3 mai, Victoria: [CTTC 2024 annual meeting](#)

1 mai, Virtuel: Center for Blood Research Series: [Keeping up with the TEMPO in the omics era](#)

7 mai, Virtuel: LearnTransfusion Seminar: [Topic teaching-Albumin use](#)

14 mai, Virtuel: LearnTransfusion Seminar: [Canadian Armed Forces blood programme](#)

16 mai, Virtuel: [British Columbia Transfusion Medicine Rounds](#)

29 mai-1^{er} juin, Vancouver : [Congrès ISCT 2024](#)

4 juin, Virtuel: LearnTransfusion Seminar: [HLA nightmare cases](#)

10-16 juin, Virtuel, (Français uniquement) : [Semaine de la sécurité transfusionnelle APCSTQ](#)

21-23 juin, St-John’s : [LABCON conference](#)

Consultez la [page Carrières de la SCMT](#) pour toutes les offres d’emploi actuelles. Intéressé à afficher un emploi? Contactez le [Webmestre](#)!

Blogue récent: À venir au courant du mois de mai, [un récapitulatif](#) pour mieux vous préparer au congrès SCMT2024 ainsi qu’un blog à propos du réseau de médecine transfusionnelle de la CSTM!

Le comité organisateur du Congrès de la SCMT 2023 est reconnaissant du soutien financier des commanditaires suivants:

